
Referat af ordinær generalforsamling i Dansk Geologisk Forening den 17. marts 2018. 

1) Valg af dirigent og referent. 

Dirigent Ole Gravesen – Referent Johnny Fredericia 

Dirigenten konstaterede at generalforsamlingen var lovlig indkaldt, og at det udsendte materiale var 

udsendt via foreningen hjemmeside rettidigt med henholdsvis 4 ugers varsel og senest en uge inden 

generalforsamlingen. 

2) Bestyrelsens beretning for det forløbne år. 

Formanden fremlagde beretningen. Medlemstallet har en svag tilbagegang, hvilket bl.a. skyldes at der er 

blevet ryddet op/slettet i studentermedlemmerne, så de nu er opdateret så studentermedlemmerne rent 

faktisk er studerende. 

Tidsskriftet 

Lotte Melchior præsenterede beretningen vedr. Bulletin of Geol. Soc: Der er udkommet 11 artikler i 2017. 

Bulletin of Geol. Soc er et videnskabeligt tidsskrift – multidisciplinær inden for Kongeriget. Der tilbydes en 

flot opsætning, fuld farve, digitalt tilgængeligt og gratis. Baseret på gratis arbejdskraft. Der er 10 

fagredaktører. DGF betaler for prof. opsætning. (i 2017 i alt 55.000 kr.). Emner i 2017 bl.a. palæontologi og 

stratigrafi. Statistik: Artikellængde i gennemsnit 16 sider (5 min 35 max). Tidligere var 4-6 artikler publiceret 

pr. år, men i 2017 var dette øget til 11, og samtidig er antallet af sider steget. Impact factor i 2017 0.7 (2 år) 

1,03 (5 år). PDF filer af artiklerne må gerne lægges direkte på hjemmesider med link, Research Gate og egne 

hjemmesider m.m. DOI er under overvejelser. Sikrer at man i fremtiden kan finde artiklerne. Det koster ca. 

2000 kr. i abonnement/år afhængigt at hvor abonnementet tegnes. Lotte anmoder bestyrelsen om at 

betale. Generalforsamlingen gav opbakning til at bestyrelsen går videre med DOI.  

I 2018 er 3 artikler allerede publiceret i Bull. Soc. Geol. og 11 er på vej.  

 

Hjemmeside (Karen Hanghøj) 

Man kan se antal besøg/hits på besøgte artikler. Der har i 2017 været mange besøgende foranlediget af 

Nordisk Geologisk Vintermøde. 

 

Faglige arrangementer (Karen Hanghøj) 

Der var ikke faglige ekskursioner i 2017, da Vadehavsturen blev aflyst. Forsøges gennemført i 2018 

Dog har der været 1 byrundvandring. Der har været 37 møder i årets løb. 

Der har været ”Geolog, hvad kan jeg blive” arrangement, en fagmesse/karrieredag med oplæg og stande 

med geolog-repræsentanter fra forskellige arbejdspladser. 

 

Planlagte arrangementer i 2018: 

 Nordisk geologisk Vintermøde i januar 

 Byvandringer 

 Vadehavet ekskursion 

 Temamøder 

2018 er DGF’s 125 års jubilæumsår. Overvejelser om afholdelse af et større møde måske inklusiv uddeling 

af Steno medalje  

 

Studenteraktiviteter støttes via stipendier til ekskursioner. Nogle studenter ønskede flere små møder, da de 

større møder var lidt dyre. Karen svarede, at man kunne søge Clemens Legat. 



Karen H foreslog en bedre balance mellem store og små møder, da Geologisk Vintermøde havde taget 

megen fokus og arbejdskraft. 

Karen H. orienterede om DGF’s medlemskab af foreningen af europæiske geologer (Federation of European 

Geologist). 

Karen H. orienterede om arbejdet i det ”Grønne kontaktudvalg”, hvor DGF i november havde haft møde 

med Miljø- og Fødevareminister, Esben Lunde Larsen. Emne: Behov og naturpolitik” i det åbne land inkl. 

Geodiversitet, Geoparker, Kystzoneforvaltning, ny revision af geologiske udpegninger, råd for Geoparker, 

National råstofstrategi. ELL bad DGF ELL skrive et ”høringssvar” med noget konkret omkring geologien i 

kystzonen. Vil blive formuleret på et workshop arrangement. 

 

Karen H: Mols Bjerge Nationalpark. DGF har været aktiv med Jette Sørensen som repræsentant. Fra 2018 er 

det Bent Odgaard på vegne af DGF. 

 

Nordisk Geologisk Vintermøde: DTU var vært og DGF var medarrangør. Det var en meget stor succes; 17 

temaer, 37 sessioner og over 600 deltagere. Stort frivilligt arbejde inkl. 35 studentermedhjælpere. Karen H 

nævnte at især Louise Belmonte fra bestyrelsen havde ydet en enorm indsats, men mange andre havde 

været rigtigt aktive. Grundet de mange deltagere og sponsorer endte arrangementet med et betragteligt 

overskud, som DGF kan bruge. 

 

Beretningen blev herefter godkendt. 

 

3) Forelæggelse af det reviderede regnskab for det forløbne år til godkendelse. 

 

Joakim fremlagde regnskab. Det var udsendt til alle og ligger på hjemmesiden. 

Hovedpunkter: 

Af større udgifter nævnes udgifter til Geol. Tidsskrift, Geol. Bull. og lønudgifter til studentermedhjælpere er 

steget. Ekstraordinært og uventet var kommet indtægter fra Copydan som primært stammer fra 

udenlandske universiteter. Samlet set et pænt overskud på 104.947 kr. Der henvises til regnskabet på 

hjemmesiden. Egenkapitalen er på 332.795 kr. 

Regnskabet blev godkendt 

 

4) Forelæggelse af bestyrelsens budgetforslag for det kommende år. 

Se budget på hjemmeside. Nordisk Geologisk Vintermøde blev budget lagt efter at det skulle løbe rundt. 

Men der var 200 deltagere over det forventede i budgettet. I sidste øjeblik kom der tillige sponsorer, hvilket 

nok giver 200.000 i overskud, der indgår i budgettet i 2018. Der budgetteres med 87.000 i overskud. Det 

forventes også ansøgninger fra studerende omkring ekskursioner. 

Budgettet blev godkendt 

Clemens legat (Joakim) 

Overskudet på værdigpapirene er 8.800 kr. Afkastkonto der kan bruges er på ca. 24.000 kr. Beholdningen er 

på ca. 287.000 kr. 

Andre Puljer: 



Kommentar: Overskuddet fra et tidligere møde i Århus var afsat til at støtte studenterdeltagelse i Nordisk 

Geologiske vintermøde. Joakim: Pengene står der stadigt (se note 9) det er kun til Geologisk Vintermøde 

(31.000 kr).  

5) Fastsættelse af kontingent. 

Karen H fremlagde forslag til uforandret kontingent, forudsat betalingsservice. Forslaget blev vedtaget 

6) Behandling af indkomne forslag. 

Ingen indkomne forslag 

7) Valg af formand. 

Karen H har siddet som formand i 4 år og skal jf. vedtægterne gå af. Karen takkede bestyrelsen for godt 

samarbejde og back up i lyset af at hun bor i Berlin. Det havde været rigtigt godt at være formand – en sand 

fornøjelse, som hun takkede for. Som ny formand valgtes Joakim Korshøj med applaus. Næstformand, 

Jørgen Leth, takkede Karen på hele bestyrelsens vegne. Det havde været en fornøjelse at have Karen som 

formand og hun har været inspirerende arbejde sammen med. Vil blive savnet for sit fantastiske arbejde og 

engagement. 

8) Valg af øvrige bestyrelsesmedlemmer.  

Karen H takkede de afgående bestyrelsesmedlemmer, Anette Petersen, Catharina Frost,  

Som nye bestyrelsesmedlemmer valgtes Karen Dybkjær og Jakob Walløe Hansen og Thomas Guldborg 

Petersen. Som nyt studentermedlem valgtes Cecilie Juhl Taarup.  

 

9) Valg af revisor og revisorsuppleant. 

Martin Sønderholm, og suppleant Bo Christiansen genopstillede 

Begge valgtes med applaus. 

 

10) Evt. 

Dirigenten Ole Gravesen sluttede generalforsamlingen og takkede for et godt årsmøde og for den afgående 

bestyrelses store arbejde. 


